

**Dagsorden til skolebestyrelsesmøde Torsdag d. 06.03.2025 kl. 19.00 – 21.00**

Mødet afholdes på konferencelokalet ved kontoret.

**Deltagere:** Henrik Rasmussen, Asger Vorsøe Jensen, Tine Lausen, Evete Mawlad, Jesper Frøberg, Maiken Andreasen, Oscar Kosiara-Pedersen, Henrik Jørgensen, Ian Hoar

**Afbud:** Anette Haulrig, Lennart Heerwagen

|         |                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                 |
|---------|-------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------|
| Punkt 1 | <p><b>Korte orienteringspunkter</b></p> <p>- <b>Fra formanden</b><br/>Orientering omkring formændenes forløb omkring kommunikation og Aula med borgmesteren.</p> <p><b>Skolerådsmøde opfølgning:</b><br/>Kommunikation drøftet, herunder hvordan skolebestyrelsen (SB) kan sætte rammerne for kommunikation og bakke op omkring kommunikationen.</p> <p>Skal kommunikationsrammen sættes lokalt eller fra forvaltningen? Der blev talt både for og imod begge dele, og tanke om en overordnet ramme, og plads til lokale principper herunder.</p> <p>Fælles inspiration imellem skolerne oplagt.</p> <p>Drøftelse af, at det opleves som ubehageligt for noget personale at åbne beskeder, som kan indeholde ting, der rammer personalet. Overvejelse om vi kunne udstikke rammer for dette.</p> <p>Der opleves stor forskel i kommunikationen til hjemmene pr. klasse / pr. lærere.</p> <p>Emnet er oplagt til yderligere drøftelse.</p> <p>På skolerådsmødet blev der også orienteret om programorganisering af udviklingsspor på børne- og skoleområdet. Herunder specialpædagogisk analyse, folkeskolens kvalitetsløft og kommunens børn- og ungesyn. Disse emner vil der blive indkaldt til orienteringsmøder om i den kommende tid.</p> <p>- <b>Fra eleverne</b><br/>Elevrådsmøde afviklet. Elevernes undervisningsmiljørepræsentant fremlagde de ting, elevrådet ønsker, at der bliver taget handling på:</p> <ul style="list-style-type: none"><li>• Døren på drengenes toilet på 9. klasse fjernet, ønske om at få den retur</li></ul> |
|---------|-------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------|

- Bind og tamponer på pigetoiletterne, opbakning til at prøvehandling iværksættes som aftalt i SB
- Ønske om røgalarm på toiletterne
- Indeklima/temperatur i klasserne problematisk i visse perioder
- Mangel på arbejdspladser til eleverne i fællesområderne. Kan gammelt torv benyttes? Undersøgelse af reel status på bygningen
- Vandposter ved mosehullerne virker ikke, kan de repareres?
- Toilettet 7./8. klasse ønskes kønsopdelt
- Dårlig rengøring på toiletterne. Drøftelse i SB om at vende denne til et elevansvar
- 6. årgang klager over dårlige møbler
- Ønske om at mosehullerne kan anvendes i frikvarterne. Drøftelse i SB om mulighederne, som ledelsen undersøger nærmere mhp. at etablere en prøvehandling med adgang til området i pauserne. Vil kræve at de lærere, der skal føre tilsyn kan frigøres fra andre opgaver, fx reduktion i antallet af gårdvagter udenfor.
- Ladere til Chromebooks ønskes i klasserne til de elever, der ikke har fuldt opladt maskine hjemmefra.

SB efterspurgte, at der bliver fulgt direkte op på elevrådets ønsker, så orienteringen på SB-mødet både handler om hvad der ønskes og hvad der kan imødekommes. Dermed kan SB evt. være med til at prioritere indsatser. Der etableres snak ml. elevråd/ledelse efter mødet.

## **Fra ledelsen**

### **Opsigelse**

En børnehaveklasseassistent har opsagt sin stilling. Den bliver genbesat til det nye skoleår.

### **Skoleudviklingssamtale**

Der er skoleudviklingssamtale med ledelsen fra Center for Dagtilbud og Skoler i næste uge. Temaerne er faglig trivsel, teamorganisering og elevtrivsel.

### **Fagfordeling**

Orientering og indgang til de nye politiske tiltag på folkeskoleområdet: Projektopgave, evalueringskultur, juniormesterlære, timebanken, mulighed for karakterer i 6./7. klasse

### **Økonomi**

Vi afventer fortsat budget. Det betyder, at skolen er tilbageholdende med at udmønte den øgende budgetramme, som kom med de politiske prioriteringer i budgettet for 2025 og senest omfordelingen af midlerne til specialområdet. SB finder situationen utilfredsstillende.

|         |                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                               |
|---------|---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------|
|         | <p><b>Personalet</b><br/>Samarbejdsudvalget arbejder med at udforme en personalehåndbog. Den vil blandt andet indeholde elementer om kommunikation og sociale medier, som SB har stillet spørgsmål til.</p> <p>Der har været drøftelse af punkter fra faglig klub i orienteringsform.</p> <p>Opfølgning på arbejdsmiljøevaluering foreslås at ske som interviews</p> <p>Der arbejdes med trivselsmålingen blandt eleverne, som skal være afsluttet 20/3</p> <p><b>Forældrerepræsentanterne</b><br/>Tine – Morgensang, er dette overvejet? Der ligger midler til at skabe rammen for det fra Kulturministeriet, SB tænker det som et positivt tiltag en gang ugentligt.</p> <p>Asger – Det opleves, at eleverne, særligt på de lavere klassetrin, har svært ved at nå at spise deres mad. Forslår at spisepausen forlænges, så der bliver spisetid i 30 minutter. Foreslår også, at der bliver etableret fast spisetid i SFO'en når eleverne kommer derover efter skoletid.</p> <p>Kort drøftelse med spørgsmål om der ses "fjernsyn" i spisepauserne? SB havde delte holdninger til dette.</p> <p>Drøftelse om tid, pausetid mm. Som alt skal passes sammen.</p> <p>Henrik Rasmussen – Indskærpelse af at principper overholdes af personale og forældre.</p> |
| Punkt 2 | <p><b>Status på igangværende arbejde.</b></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- <b>Sukkerpolitik (Maiken/Asger)</b><br/>Arbejdsgruppen har holdt møde med sundhedsplejerske, drøftelse af oplæg på næste møde</li> <li>- <b>Samarbejdet med kontaktførelserne, herunder kommunikation fra bestyrelsen og ideer til emne for næste møde for kontaktførelserne</b></li> </ul> <p>Drøftelse af "tal pænt" kampagne fra SB-formænd og oplæg, som blev udleveret på mødet. Respons til Henrik om det noget, vi ser os som en del af.</p> <p>Der er bestilt pjece fra Skole og Forældre, som kan udleveres på første forældremøde for de nye 0. klasser den 19/3. Pjecen skal suppleres med vores principper om kontaktførelser og skole-/hjemssamarbejdet.</p>                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                              |

|         |                                                                                                                                                                                                                                                                |
|---------|----------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------|
|         | <p>- <b>Modtageklasserne</b>, kan vi blive klogere på baggrunden for placeringen på Mosedeskolen og hvad vi kan gøre for at få det ændret?</p> <p>Drøftelse af modtageklasserne har fundet sted på skoleledermøde, og beslutning fra forvaltning afventes.</p> |
| Punkt 3 | Inklusionsopgaven, ny vejleder inviteres med til et SB-møde.                                                                                                                                                                                                   |
| Punkt 4 | <p>Spørgsmål til kommunikation ml. lærer/forældre via sociale medier, som kører som lukkede grupper styret af lærerne.</p> <p>Oplæg fra personale til personalehåndbogen tages med næste gang.</p>                                                             |

**D: Dialog B: Beslutning O: Orientering**

|                                   |
|-----------------------------------|
| <b>Punkter til kommende møder</b> |
|-----------------------------------|

Med venlig hilsen

Formand Henrik Jørgensen

Skoleleder Ian Hoar